

2010 Report Card on Child and Family Poverty in Canada: 1989-2010

The report card's key findings, available at <http://www.campaign2000.ca>, show Canada has a long way to go to prevent and reduce poverty:

- One in 10 children still lives in poverty in Canada. It's worse for children living in First Nations communities: one in four grow up in poverty;
- Employment is not always an assured pathway out of poverty: 1 in 3 low-income children lives in families where at least one parent works full-time year round and almost 400,000 adult full-time workers earn less than \$10 per hour.
- Child poverty is persistent across Canada: rates of child and family poverty (LICO before-tax) are in the double digits in all provinces.
- The gap between rich and poor has widened: On average, for every dollar the families in the poorest 10 per cent had, families in the richest 10 per cent had almost 13 times as much (\$12.66) in 2008.

Rapport 2010 sur la pauvreté des enfants et des familles au Canada, 1989-2010

Les principaux constats du rapport, que l'on peut obtenir au <http://www.campaign2000.ca>, indiquent qu'il reste beaucoup à faire au Canada pour prévenir et réduire la pauvreté :

- Un enfant sur dix vit encore en situation de pauvreté au Canada. La situation est pire pour les enfants des communautés autochtones : un sur quatre grandit en situation de pauvreté.
- L'emploi n'est pas toujours un moyen sûr d'échapper à la pauvreté : un enfant défavorisé sur trois vit dans une famille où au moins un parent travaille à temps plein toute l'année et près de 400 000 adultes travaillant à temps plein gagnent moins de 10 \$/h.
- La pauvreté infantile persiste au Canada: le taux de pauvreté des enfants et des familles (SFR avant impôt) dépasse dix pour cent dans toutes les provinces.
- L'écart entre riches et pauvres s'accroît : en moyenne, pour chaque dollar dans les poches de familles dans les 10 pour cent plus pauvres, les familles dans les 10 pour cent plus riches en avaient près de treize fois plus (12,66 \$) en 2008.